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Finansudvalget har i brev af 14. december 2023 stillet mig følgende 

spørgsmål (FIU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Trine Pertou Mach (EL). 

Spørgsmål nr. 1 

Aktstykket omhandler investeringer på i alt 554,1 mio. kr. (172,6 

mio. kr.+ 381,5 mio. kr.) i levetidsforlængelse af IR4-togsæt og S-

togsæt. Vil ministeren redegøre for, hvilke planlagte indkøb af jern-

banetrafik der vil blive udsat, når midlerne bruges til andre for-

mål? 

Svar: 

DSB’s investering i en levetidsforlængelse af IR4-togsæt og S-tog er 

nødvendig for at sikre, at disse tog kan køre længere end deres tek-

niske levetid. Uden en levetidsforlængelse kan DSB på sigt ikke 

imødekomme den kontraktuelt fastlagte togtrafik. Der er ingen 

planlagte indkøb af jernbanetrafik, som bliver udsat, når DSB inve-

sterer i de pågældende levetidsforlængelser. 

Finansudvalget har desuden i forbindelse med oversendelsen af 

dette spørgsmål efterspurgt at få tydeliggjort eventuelle negative 

konsekvenser, hvis aktstykket ikke tiltrædes i indeværende år. DSB 

har oplyst, at for at DSB kan anlægsføre levetidsforlængelsen på 

balancen i det kommende årsregnskab for 2023, forudsætter det 

tiltrædelse af Finansudvalget senest på mødet den 11. januar 2024. 

En behandling af aktstykket på mødet den 19. december 2023 vil 

dog lette DSB’s arbejde med at få anlægsført investeringen.  

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 
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